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I máit évinél nagyobb kapacitással 
kezdi a szezont a Szegedi Konzervgyár 

Tegnt p megkezdődött a próbagyártás — Napokon belül 
három műszakban folyik a zöldborsó konzerválása 

# 

A konzervipar téli és kora ta-
vaszi pangása ulán most ismét 
megkezdődik a komoly munka 
az ország valamennyi konzerv-
üzemében. Az elmúlt hónapok-
ban még a tavalyi esztendő ter-
méséből dolgoztak — főképpen 
a tavaly tartósított konzervfé-
leségek kiszerelése volt napiren-
den. Ez a munka már befejező-
dött, de befejeződött az ugyan-
csak téli és kora tavaszi időszak-
ban szokásos műszaki felújítás 
nagyobb része is. Tulajdonkép-

pen ez az alapja az új szezon 
zavartalanságának. 

Ötven vagonnal 
több havonta 

A Szegedi Konzervgyárban 
azonban az elmúlt hónapokban 
sokkal több történt az egyszerű 
karbantartásnál és felújításnál, 
az üzem műszaki gárdája nem-
csak kijavította, hanem ki is 
egészítette és ahol célszerű volt, 
átrendezte a gyár gépparkját. 

Hatalmas érdeklődés előzi meg 
a Pjatnyickij-egyiiites 
szegedi szereplését 

'Aílg terjedt el tegnap a híre a városban, hogy Szeged-
re jön a Szovjetunió állami Pjatnyickij népi együttese, maris 
hatalmas érdeklődés mutatkozott meg vendégszereplésük 
iránt. Nem lesz könnyű feladat a minden üzemből, munka-
helyről megnyilvánuló nagyszámú kérésnek eleget tenni a 

jegyek elosztása terén. Akik 1950-ben már látták az együt-
test, azok most szeretnék éppen felejthetetlen élményeikre 
emlékezve ismét megtekinteni, akik pedig nem látták, azok 
most szeretnék ezt pótolni. 

Előreláthatóan nagy sikerre és szeretetteljes fogadtatás-
ra számíthatnak majd az együttes tagjai azoknak a szeren-
cséseknek részéről, kik szombaton este 8 órai kezdettel meg-
tekinthetik fellépésüket a Szegedi Nemzeti Színházban. Mű-
sorukban orosz népi táncok és kórusmüvek szerepelnek, 
amelyeket sajátos ízű, eredeti művészettel adnak elő. Az 
együttes szegedi tartózkodásáról és az előadás rendezéséről 
a Magyar—Szovjet Társaság újjáalakult szegedi szervezete 
gondoskodik. 

A nyilvántartási m u n k a f o n t o s s á g a 
a p á r t s z e r v e z e t e k b e n 

A pártszervezetekben je-
lentőségének megfelelő he-
lyet kell biztosítani a nyil-
vántartási, adminisztrációs 
munkának. Az ezzel kap-
csolatos feladatok nem je-
lentenek felesleges admi-
nisztrációt vagy bürokrá-
ciát, hanem végeredmény-
ben a politikai munka 
egyik részét képezik. 

Á Z MSZMP alapszerve-
zeteiben — és természete-
sen a felsőbb pártszervek-
ben is — lényegesen csök-
kent, egyszerűsödött az ad-
minisztráció, a nyilvántar-
tás rendszere. E munka 
végzésében Szeged alap-
szervezeteiben számos jó 
példát lehet találni, ám ki-
bukkannak a még meglevő 
fogyatékosságok is. A párt-
szervezetek nyilvántartási 
munkáját a gazdaságveze-
tök végzik, azonban az 
egész intéző bizottság, el-
sősorban annak elnöke a 
felelős azért, hogy minden 
rendben legyen ilyen vo-
natkozásban is. 

Az MDP-ban a tagok 
nyilvántartása úgynevezett 
kartonrendszerben történt. 
Az MSZMP-ban nincs kar-
ton, hanem a nyilvántar-
tási könyv könnyíti és te-
szi áttekinthetőbbé min-
den egyes tag számbavéte-
lét. Természetesen a nyil-
vántartás nem "kádere-
zés«, hanem a tagság sze-
mély szerinti megállapítá-
sa és számontartása. A 
nyilvántartó könyvbe be kell 
vezetni a párt új tagjait és 
természetesen azok neveit 
is, akiknek az átigazolása 
megtörtént és azt a felsőbb 

pártszerv jóváhagyta. A 
gondosan vezetett nyilván-
tartás alapján a pártszer-
vezetek — és természete-
sen a felsőbb pártszervek 
is — figyelemmel kísérhe-
tik, hogyan alakul a párt-
tagság számbeli növekedé-
se, összetétele. A z MSZMP 
ideiglenes tagsági igazol-
ványai az év végéig érvé-
nyesek. Másik igazolvány 
kiadásához minden párttag 
részére az is kell, hogy sze-
repeljen a nyilvántartás-
ban. 

A gondosan vezetett nyil-
vántartási könyv arra is 
választ ad, hogyan törté-
nik a tagdíjfizetés, és eset-
leg milyen fogyatékossá-
gok mutatkoznak itt. 

A havi változásjelenté-
sek elkészítése — új ta-
gokról, más alapszerveze-
tekbe távozottakról stb. — 
szintén fontos és végezzük 
rendszeresen ezt a munkát 
is. A változásjelentéseket 
— természetesen csak ak-
kor, ha a pártszervezetek-
ben van változás — a hó-
nap végéig juttassuk el a 
városi intéző bizottság gaz-
dasági osztályára, hogy ott 
is folyamatos lehessen a 
nyilvántartás. 

A városi intéző bizottság 
már tartott megbeszélést a 
pártszervezetek gazdasági 
vezetőivel és tanácskoztak 
a nyilvántartás kérdéseiről. 
S most azért írtunk erről, 
hogy így is felhívjuk az 
alapszervezetek intéző bi-
zottságainak figyelmét a 
nyilvántartási munka fon-
tosságára, hiszen ez is a 
párt életéhez tartozik. 

Az üzem saját erőből új belföl-
di gépeket szerzett, s a műsza-
kiak ezeket beépítették a meg-
levő gépsorokba. A borsó tartó-
sítását végző gépsorozatot pél-
dául folyamatos borsó előfőző 
és folyamatos hűtőgéppel egé-
szítették ki, és beiktattak az 
úgynevezett borsóvonalba egy 
adagoló automatát is. A gépek 
szakszerű vonalba helyezésével 
és az új gépek munkába állítá-
sával a borsófeldolgozást folya-
matossá tették. 

A jól megtervezett és lelkiis-
meretesen, szakértelemmel el-
végzett műszaki intézkedések az 
új szezonban már kedvezően 
éreztelik hatásukat. Idén ugyan-
is naponta 200 métermázsával 
több borsót tud tartósítani a 
Szegedi Kenzervgyár. 

A makói telep 
továbbfeji: sziése 

Mivel a Szegedi Konzervgyár 
készítményei a hazai és külföl-
di piacokon egyaránt kapósak, 
s aránylag jó borsó- és zöldség-
termésre van kilátás, a borsó-
részleg kapacitásának növelése 
igtpi ésszerű ós gazdaságos meg-
oldás volt 

Ennél is jelentősebb azonban 
az a körülmény, hogy az üzem 
makói szárító telepén is üzembe 
helyeztek egy borsóvonalat, ami 
másfél-két vagonnyi borsó fel-
dolgozására képes naponta. Ez-
zel az intézkedéssel egyúttal le-
raldák a makói telep további 
fejlesztésének az alapját is. 

De még korántsem fejeződött 
be az új szezonra való felkészü-
lés. .Jóllehet, a borsófeldolgozás 
az idei nagy konzerv idény nyi-
tánya. még mindig akad tenni-
való bőven. A különböző gyü-
mölcs* és zöldségfélék tartósítá-
sára szolgáló berendezések ke-
rülnek most sorra, hogy miután 
a földieper, a barack, a paradi-
csom és a zöldségfélék feldolgo-
zásának ideje elérkezik, itt is 
hasonló felkészültséggel láthas-
sanak munkához. 

Bőséges borsó-
termés 
feldolgozása 

Tegnap délelőtt már sor ke-
rü l t a Szegedi Konzervgyárban 
a próbagyártásra is. Nyolcvan 
mázsa borsó feldolgozása köz-
ben ellenőrizték, hogy a mű-
szaki felkészülés tökéletes volt-e, 
maradt-e valami hiba, liogy azt. 
még a szezon dandárja elölt, 
helyrehozhassák. A próbagyár-
tástól egyébként mór nincs 
messze az üzem teljes kapacitás-
sal történő megindulása. ITa az 
időjárás kicsit kedvezőbbre for-
dul, és a szerződő felek meg 
tudják kezdeni a szállítást, 3—4 
nap múlva liárom műszakban 
folytatódhat az idei bőséges bor-
sótermés tartósítása. 

Ellenforradalmi 
mesterkedések 
az Adatforgalmi 

Vállalatnál 
© 

Lapozgatás 
a szegedi 

békea lbumban 
© 

Szegedi új autóbusz 
menetrend 

i Toló-tanácsadó 

E g y g y ű r ő d é s 

sc essek!••• 
Régi jó ismerősünk az ut-

casarki kerek oszlop. Gömbö-
lyű hasán nap mint nap sok-
színű plakátokon tudósít bén-

ít nünket az elkövetkezendő 
| napok eseményeiről. A zene-
| • rajongó innen olvassa, hogy 

legközelebb hol csendülnek 
fel a városban kedvelt zene-
szerzőjének dallamai. Az if-
jú szerelmesek előtte döntik 
el, hogy estére melyik mozi 
hátsó széksorában bújnak 
majd össze. A futballszurkoló 
meg előtte örül, hogy vasár-
nap ismét alaposan "kiszel-
lőzteti tüdejét*, mert Idehaza 
játszik a SZEAC a közismer-
ten Szegedet gyűlölő bíró 
közreműködésével. 

A plakátragasztó szaktárs 
tudatában van munkája je-
lentőségének a közönség tá-
jékoztatása terén. Azért si-
mítja oly gondosan át a 
nyomdafestékszagú plakátot. 

'Mert azon egy gyűrődésnek 
sem szabad esnie. --

Újszeged mezőgazdasági helyzetét 
tárgyalta meg az I. kerület tanácsa 

Élénk vita, számos javaslat a tanácsülésen 
Az I. kerületi tanács ked-

den délután 4 órakor tanács-
ülést tartott Újszegeden a 
"November 7« Kultúrotthon-
ban. Tanácstagok és érdek-
lődők egyaránt szépszámmal 
jöttek össze. A tanácsko-
zásnak négy napirendi pont-
ja volt. Napirend előtt Mi-
son Gusztáv elvtárs beszá-
molt a lejárt határidejű ha-
tározatok végrehajtásáról és 
a végrehajtó bizottság két 
tanácsülés között végzett 
munkájáról. Az első napi-
rend beszámolóját Borthasier 
Antal mezőgazdasági előadó 
tartotta. Előadásában az I. 
kerület mezőgazdasági hely-
zetét, a termelési kedv fo-
kozása érdekében tett intéz-
kedéseket ismertette. Szóvá 
tette az adókedvezmények 
lehetőségeit és azt, hogy 

a búzaföldadó kiyetésénél 
a négy holdón aluli ingat-
lannal rendelkezők ter-
ményben kivetett adójukat 
pénzben is kifizethetik. 

A beszámoló részletesen is-
mertette a kerület tsz-einek 

Isméi megkezdi 
munkáját a Migve'1 

fliu!orgalmi Bzcüság 
A Megyei Áruforgalmi Bi-

zottság ismét megkezdj mun-
káját. Első ülését június 13-
án, csütörtökön délelőtt 9 
órakor tartja a városi tanács 
kistanácstermében. Az első 
ülésen a vas-, műszer-, épü-
letanyag-, vegyiipar-,üveg-és 
papírellátást vizsgálják meg, 
megbeszélik, hogyan lehetne 
segíteni e csoportokhoz tar-
tozó cikkek hiányát meg-
szüntetni. Minden ülésen 
részt vesz a Belkereskedelmi 
Minisztérium egy-egy dolgo-
zója. 

Gyümölcsből is 
jó termés válható 
A Földművelésügyi Mi-

nisztérium Növénytermelési 
Főigazgatósága a legutóbb 
érkezett hivatalos becslések 
alapján közli, hogy kajszi-
barackból (magyar kajszi, ró-
zsabarack, majombarack) és 
az őszibarackból országszerte 
bő termés várható. Az alma 
igen jó, helyenkint rekord-
termést, a körte, a cseresz-
nye és a meggy közepes ter-
mést ígér. A szilva a szoká-
sosnál gyengébben kötött, 
ami azonban a múlt évi re-
kordtermés után természe-
tes. A gyümölcskezdemények 
természetes ritkulása a ba-
racknál befejeződött, az 
egyéb gyümölcsnemek leg-
többjénél még tart 

vagyoni és állományi helyze-
tét, a korábbi és jelen ered-
ményeiket. Részleteden kitért 
a vetésterületek nagyságára 
és milyenségére, a növény-
termelésre, gyümölcsre, zöld-
ségtermelésre, és nem utol-
sósorban az állattenyésztés 
jelenlegi állására. 

Élénk vita követte a be-
számolót. A tanácstag és 
meghívott elvtársak őszin-
tén, közvetlen szavakkal 
mondták el a beszámolóval 
és az élettel kapcsolatos ész-
revételeiket. Legtöbb hozzá-
szóló a legelők használatá-
ról, a vadvíz- és belvízve-
szélyről, a tavaszi permete-
zésről beszélt. Több tanács-
tag a csatornázás sürgőssé-
gére és az utak megjavítá-
sára hívta fel a figyelmet. 
Sok szó esett ezenkívül a 
permetezés fontosságáról és 
arról, hogy 

sok kert gazdája nem for-
dít gondot gyümölcsfáinak 
gondozására, 

ami még a gondozott fák 
egészségét is veszélyezteti. 

Bálint József elmondotta, 
hogy ő szívesen permetezne, 
de nincs permetezőgépe és a 
hozzá szükséges permetlé 
sem. Foglalkozott továbbá 
azzal is, hogy 

a Csanádi és a Vedres ut-
cákból, a környező mé-
lyebbfekvésű területeikre 
lefolyik a víz és nemcsak 
a kertek, hanem a laká-
sok is veszelyeztetve van-
nak. 

Szó volt árról is, hogy a 
17 -es boltban árult kenyér 
minősége nem egyforma, 
sokszor kifogásolható, ezen-
kívül a külső boltok vegyi-
anyaggal való ellátása is 
hiányos, nem megfelelő. 

A tanácsülésen megjelent 
gazdák a legelő kisebbítését 
sem helyeslik. Az Erdőigaz-
gatóság újból nagyobb terü-
letet elvett az újszegedi le-
gelőből. Hogyan növeljék az 
állatállományukat — mond-

ták —, amikor nincs megfe-
lelő legelő és takarmányozási 
lehetőség sem áll az újsze-
gediek rendelkezésére? 

D. Papp elvtárs lehetősé-
get kért és javaslatot tett a 
Haladás Tsz telefonjának éj-
szakai használatára. 

A permetezések lehetősé-
geire Farkas József tanács-
tag adott választ. 

Magasnyomású permetező-
gép kölcsönözhető és kész 
permetlé szintén kapható 
Üjszcgeden a Hargitai ut-
cában nagyobb mennyiség-
ben is. 

A gazdakör mész beszerzésé-
ről is gondoskodott, ami ki-
sebb mennyiségben Kovács 
Vincénél átvehető. Amikor 
már a kerti munkák szüne-
telni fognak, akkor előadás-
sorozatot szerveznek, hogy 
mindenki tudomást szerez-
hessen arról, mit hogyan, 
mikor és mivel kell perme-
tezni. Elhatározták azt is, 
hogy a vadvízveszély meg-
akadályozásához szükséges 
intézkedéseket közösen teszik 
meg. 

Második napirendi pont-
ként az általános pénzügyi 
kérdések megtárgyalása, az 
1P50. évi zárszámadás szere-
pelt. Ezen pont megvitatása-
kor a tanácstagok 

a társadalmi tulajdon vé-
delméről és fontosságáról 

beszéltek, amit több gyakor-
lati példával kcnkrétizáltak. 

Ezután az 1957. évi köz-
ségfejlesztési terv megvita-
tása következett. Számos ké-
rés és javaslat hangzott el 
ezen pontnál is, majd az elő-
terjesztések, kérések, javas-
latok és bejelentések után 
ért véget az ellenforradalom 
ide.ie óta másodszor összeülő 
I. ker. tanácstagok tanácsko-
zása, 


